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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
DIGITAL TERRESTRIAL TELEVISION RECEIVERS  

FOR THE DVB-T SYSTEM  
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC 
Publication(s)”). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC provides no marking procedure to indicate its approval and cannot be rendered responsible for any 
equipment declared to be in conformity with an IEC Publication. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62216-1 has been prepared by technical area 1, Terminals for 
audio, video and data services and contents, of IEC technical committee 100: Audio, video 
and multimedia systems and equipment 

The text of this standard is based on the following documents: 

CDV Report on voting 

100/1449/CDV 100/1541/RVC 

 
Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

This publication has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 
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The committee has decided that the contents of this publication will remain unchanged until 
the maintenance result date indicated on the IEC web site under "http://webstore.iec.ch" in 
the data related to the specific publication. At this date, the publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

 

IMPORTANT – The "colour inside" logo on the cover page of this document indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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INTRODUCTION 

Television has evolved over the last half century from an up-market entertainment medium to 
becoming the major information tool around the world. Television is available to virtually all 
people around the globe, be it individually or in a community setting. 

The advent of the “personal computer”, enabling global reach and instant interaction has 
escalated the demand for more and more information and the ability to respond to it instantly. 
It is thus that the broadcasters and content providers set out to seek new means of delivering 
higher levels of content, be it in volume or quality using existing or new transport mechanisms 
available. 

Digitalisation, taken from the world of information technology was the obvious choice. It 
further brought the added benefits of efficient use of spectrum and energy. Terrestrial 
television has to migrate from analogue to digital in order to survive in the new information 
society. 

Governments are keen to switch off the inefficient analogue broadcasts for a number of 
obvious reasons, but only will be able to do so when consumers are confident that the new 
proposition is attractive and affordable. 

Due to the multitude of communities, sometimes single operators, often on a country by 
country basis dealing with the parameters and standards options of launching Digital 
Terrestrial services based on DVB, there is a natural tendency to create a variety of 
incompatible platforms tied to particular TV operators, and this in turn does not allow for 
economy of scale for all parties concerned, be it content providers, broadcasters, network 
providers or equipment manufacturers. 

In 2000, after over two years of requirement capture in DigiTAG (Digital Television Action 
Group) EACEM (European Association of Consumer Electronics Manufacturers), which has 
evolved into EICTA (European Information, Communications and Consumer Electronics 
Technology Industry Associations), decided to address this situation by developing a basic 
specification as a minimum platform, providing secure reception of broadcast content and 
associated services. This resulted in the first revision of this standard. It has been used as a 
basis in many countries to deploy Digital Terrestrial TV (DTT) with great success. 

In 2007, with a new wave of High Definition services being considered to be launched due to 
the availability of MPEG4 components, EICTA and the French “Forum HD” decided to 
collaborate to create an update for High Definition, and make some minor adjustments that 
were due after 7 years of practice with Standard Definition terrestrial TV in the market. The 
new standard improvements are taking into account contributions and comments from a.o. UK 
DTG (draft HD D-Book), Nordig and DGTVi. This standard does not yet address new 
generations of channel coding (DVB-T2) now being considered by DVB. Extensions of this 
standard in this domain may be foreseen in the future. 
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DIGITAL TERRESTRIAL TELEVISION RECEIVERS  
FOR THE DVB-T SYSTEM  

 
 
 

1 Scope and object 

This International Standard specifies both Standard Definition and High Definition receivers 
for the DVB-T system. 

It concerns: 

• broadcasters, and 

• receiver manufacturers. 

The objective is to define: 

• how to provide broadcasts that are understood by all receivers and enable receivers to 
provide good facilities to their users; 

• the behaviour required from receivers to work well with these broadcasts and to be 
attractive to consumers. 

To avoid doubt, the words “shall”, “should”, etc. are used in the traditional way to distinguish 
issues that are mandatory versus those that are optional A baseline receiver will support the 
mandatory features but not all the optional features in this standard. Inclusion of optional 
features is part of the marketing strategy of the manufacturer.  

Subtitling and teletext are considered to be components of TV services. Standalone teletext 
services (without associated video content) are not part of this standard. 

This standard primarily addresses terrestrial delivery of digital transmissions. 

This standard primarily addresses deployment in countries that use European Latin script 
based languages. 

Two types of systems are considered: 

• standard systems where services are all SD and use well-established codecs. Standard 
receivers which can decode standard services are suitable for these systems; 

• advanced systems where some services may use advanced codecs, for example to 
provide HD video. Advanced receivers which can decode advanced services are suitable 
for these systems. 

Where the term “receiver” or “broadcast” is used without a qualifier, the statement is 
applicable equally to both types of systems. 

2 Normative references 

The following referenced documents are indispensable for the application of this document. 
For dated references, only the edition cited applies. For undated references, the latest edition 
of the referenced document (including any amendments) applies. 

IEC 61169-2, Radio-frequency connectors – Part 2: Sectional specification – Radio frequency 
coaxial connectors of type 9,52 
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IEC 60958-1, Digital audio interface – Part 1: General 

IEC 61937 (all parts), Digital audio – Interface for non-linear PCM encoded audio bitstreams 
applying IEC 60958 

ISO/IEC 6937, Information technology – Coded graphic character set for text communication – 
Latin alphabet 

ISO/IEC 8859-9, Information technology – 8-bit single-byte coded graphic character sets –
Part 9: Latin alphabet No. 5 

ISO/IEC 11172-2, Information technology – Coding of moving pictures and associated audio 
for digital storage media at up to about 1,5 Mbit/s – Part 2: Video 

ISO/IEC 13818-1, Information technology – Generic coding of moving pictures and associated 
audio information: Systems 

ISO/IEC 13818-2, Information technology – Generic coding of moving pictures and associated 
audio information: Video 

ISO/IEC 13818-3, Information technology – Generic coding of moving pictures and associated 
audio information: Audio 

ISO/IEC 14496-3, Information Technology – Coding of audio-visual objects –Part 3: Audio 

ISO/IEC 14496-10, Information technology – Coding of audio-visual objects – Part 10: 
Advanced Video Coding 

ISO 639-2, Codes for the representation of names of languages – Part 2: Alpha-3 code 

ITU-R BS.775-2, Multichannel stereophonic sound system with and without accompanying 
picture 

ITU-R BT.470-7 Conventional television systems 

ITU-R BT.1119-2, Wide-screen signalling for broadcasting (Signalling for wide-screen and 
other enhanced television parameters) 

ITU-R BT.1359-1, Relative timing of sound and vision for broadcasting 

EN 50049-1, Domestic and similar electronic equipment interconnection requirements: 
Peritelevision connector 

EN 50221, Common Interface Specification for Conditional Access and Other Digital Video 
Broadcasting Decoder Applications 

EN 300 294, Television Systems – 625-line television Wide Screen Signalling (WSS) 

EN 300 468, Digital Video Broadcasting (DVB) – Specification for Service Information (SI) in 
DVB systems 

EN 300 472, Digital Video Broadcasting (DVB) – Specification for conveying ITU-R System B 
Teletext in DVB bitstreams 

EN 300 743, Digital Video Broadcasting (DVB) – Subtitling systems 
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EN 300 744, Digital Video Broadcasting (DVB) – Framing structure, channel coding and 
modulation for digital terrestrial television  

EN 301 775, Digital Video Broadcasting (DVB) – Specification for the carriage of Vertical 
Blanking Information (VBI) data in DVB bitstreams 

ETR 162, Digital broadcasting systems for television sound and data services; Allocation of 
Service Information (SI) codes for Digital Video Broadcasting (DVB) systems 

Note that the allocation of identifiers is handled by DVB; up-to-date information on DVB identifiers can be obtained 
from <www.dvb.org>. 

ETR 289, Digital Video Broadcasting (DVB) – Support for use of scrambling and Conditional 
Access (CA) within digital broadcasting systems 

ETS 300 231, Television systems; Specification of the domestic video Programme Delivery 
Control system (PDC) 

ETS 300 706, Enhanced Teletext specification 

R206-001, Guidelines for Implementation and Use of the Common Interface for DVB Decoder 
Applications 

TS 101 154, Digital Video Broadcasting (DVB); Implementation guidelines for the use of Video 
and Audio Coding in Broadcasting Applications based on the MPEG-2 Transport Stream 

TR 101 211, Digital Video Broadcasting (DVB); Guidelines on implementation and usage of 
Service Information (SI) 

TS 101 699, Digital Video Broadcasting (DVB); Extensions to the Common Interface 
Specification 

TS 102 006, Digital Video Broadcast (DVB); Specification for System Software Update in DVB 
systems 

TS 102 366, Digital Audio Compression (AC-3, Enhanced AC-3) Standard 

CEA 770.3, High Definition TV Analog Component Video Interface 

CEA 861, A DTV Profile for Uncompressed High Speed Digital Interfaces 

3 Abbreviations and symbols 

AD Audio Description 

AFD Active Format Description 

API Application Programming Interface 

AU Access Unit 

BAT Bouquet Association Table 

bslbf Bit string, left bit first 

CA Conditional Access 

CCO Centre Cut-Out 

DDS Display Definition Segment 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
RÉCEPTEURS DE TÉLÉVISION NUMÉRIQUE TERRESTRE  

POUR LE SYSTÈME DVB-T  
 

AVANT-PROPOS 
1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 

composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l’IEC). L’IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l’IEC – entre autres activités – publie des Normes 
internationales, des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au 
public (PAS) et des Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l’IEC"). Leur élaboration est confiée à des 
comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les 
organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l’IEC, participent 
également aux travaux. L’IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), 
selon des conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l’IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l’IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d’études. 

3) Les Publications de l’IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l’IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l’IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l’IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l’IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l’IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l’IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L’IEC n’a prévu aucune procédure de marquage valant indication d’approbation et n'engage pas sa 
responsabilité pour les équipements déclarés conformes à une de ses Publications. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l’IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou 
mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités 
nationaux de l’IEC, pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre 
dommage de quelque nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais 
de justice) et les dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l’IEC ou de 
toute autre Publication de l’IEC, ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l’IEC peuvent faire 
l’objet de droits de propriété intellectuelle ou de droits analogues. L’IEC ne saurait être tenue pour responsable 
de ne pas avoir identifié de tels droits de propriété et de ne pas avoir signalé leur existence. 

La Norme internationale IEC 62216-1 a été établie par le domaine technique 1, Equipements 
de réception numérique, du comité d'études 100 de l’IEC: Systèmes et appareils audio, vidéo 
et multimédia 

La présente version bilingue (2021-10) correspond à la version anglaise monolingue publiée 
en 2009-05. 

La version française de cette norme n'a pas été soumise au vote. 

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 
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Le comité a décidé que le contenu de cette publication ne sera pas modifié avant la date de 
maintenance indiquée sur le site web de l’IEC sous “http://webstore.iec.ch” dans les données 
relatives à la publication recherchée. À cette date, la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de ce 
document indique qu'il contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à une 
bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, imprimer 
ce document en utilisant une imprimante couleur. 
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INTRODUCTION 

La télévision a évolué, au cours de la dernière moitié du siècle, d’un produit de divertissement 
de haut de gamme vers une source d’information importante et globale. La télévision est 
quasiment à la disposition de quiconque à travers le monde, que ce soit individuellement ou 
collectivement. 

L’avènement de ʺl’ordinateur personnelʺ, permettant une couverture globale et une interaction 
instantanée, a entraîné une demande accrue pour un nombre croissant d’information et la 
capacité d’y répondre instantanément. C’est pourquoi les diffuseurs et fournisseurs de 
contenu, ont recherché de nouveaux moyens pour fournir de nouveaux types de contenu plus 
élaborés, tant en volume qu’en qualité, et cela en utilisant des moyens techniques de 
diffusion existants ou nouveaux. 

Inspirée du monde de l’informatique, la numérisation a constitué alors le choix technique 
évident. Celle ci a permis en outre d’optimiser l’utilisation du spectre et de la répartition 
d’énergie. Afin de survivre dans cette nouvelle société de l’information, la télévision terrestre 
doit donc migrer de l’analogique vers le numérique. 

Les gouvernements seraient intéressés par l’arrêt de la diffusion analogique, inefficace pour 
un certain nombre de raisons évidentes. Ils ne pourront le faire néanmoins que lorsque les 
consommateurs trouveront cette nouvelle proposition attrayante et accessible. 

En raison de la multitude de communautés, parfois des opérateurs isolés, dépendant souvent 
d'un pays, tenant compte des paramètres et des options des normes de lancement des 
services numériques terrestres DVB, il existe une tendance naturelle à créer une diversité de 
plates-formes d'opérateur techniquement incompatibles entre elles, ne permettant aucune 
économie d’échelle pour les parties concernées, que ce soit les fournisseurs de contenu, les 
radiodiffuseurs, les opérateurs de réseaux ou les fabricants de matériels. 

En 2000, après plus de deux ans d’étude, entreprise par le DigiTag (Digital Television Action 
Group), l’EACEM (European Association of Consumer Electronics Manufacturers), qui s'est 
transformé en EICTA (European Information, Communications and Consumer Electronics 
Technology Industry Associations), a décidé de répondre à cette situation en créant une 
spécification de base, correspondant aux besoins techniques minimaux d’une plate-forme, et 
garantissant une bonne réception du contenu diffusé ainsi que des services associés. Ceci 
s’est traduit par la première révision de la présente norme. Un grand nombre de pays l’ont 
utilisée comme base pour déployer avec un grand succès la télévision numérique terrestre 
(TNT). 

En 2007, avec la nouvelle vague de services à haute définition qui sont considérés comme 
lancés en raison de la disponibilité des composantes MPEG4, l’EICTA et le ʺForum HDʺ 
français ont décidé de collaborer pour créer une mise à jour de la haute définition et pour 
effectuer certains réglages mineurs qui se sont avérés nécessaires après 7 années de 
pratique sur le marché de la télévision terrestre de définition standard. Les nouvelles 
améliorations de la norme tiennent compte des contributions et des commentaires de l’a.o. 
UK DTG (projet HD D-Book), Nordig et DGTVi. La présente norme ne traite pas encore les 
nouvelles générations de codage des canaux (DVB-T2) désormais prises en compte par DVB. 
On peut prévoir dans l'avenir des extensions de la présente norme dans ce domaine. 
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RÉCEPTEURS DE TÉLÉVISION NUMÉRIQUE TERRESTRE  
POUR LE SYSTÈME DVB-T  

 
 
 

1 Domaine d'application et objet 

La présente Norme internationale spécifie à la fois les récepteurs de définition normalisés et 
de haute définition pour le système DVB-T. 

Elle s’adresse: 

• aux diffuseurs et 

• aux fabricants de récepteurs. 

L’objectif étant de définir: 

• comment diffuser des émissions recevables par l’ensemble des récepteurs et permettre à 
ces derniers d’offrir aux téléspectateurs de bonnes fonctionnalités; 

• le comportement requis pour les récepteurs afin de fonctionner correctement avec les 
services diffusés et d’être attractifs pour les téléspectateurs. 

Pour éviter toute confusion, les expressions ʺdoitʺ, ʺil convient deʺ etc. sont utilisées de 
manière classique afin de distinguer les points importants de ceux qui le sont moins. Un 
récepteur de base prend en charge les caractéristiques obligatoires mais il ne prend pas en 
charge toutes les caractéristiques facultatives de la présente norme. L'introduction de 
caractéristiques facultatives fait partie de la stratégie de marketing du fabricant.  

Le sous-titrage et le système télétexte sont considérés comme composantes des services de 
télévision. La possibilité d’un service télétexte seul (sans contenu vidéo associé) n’est pas 
prise en compte. 

La présente norme concerne principalement la diffusion terrestre des transmissions 
numériques. 

La présente norme traite principalement du déploiement dans les pays qui utilisent des 
langues basées sur l’écriture latine Européenne. 

On considère deux types de système: 

• les systèmes normalisés dont les services sont tous SD et utilisent des codecs bien 
connus. Les récepteurs standard qui peuvent décoder des services standard conviennent 
pour ces systèmes; 

• les systèmes avancés où certains services peuvent utiliser des codecs avancés, par 
exemple pour fournir de la vidéo HD (haute définition). Les récepteurs avancés qui 
peuvent décoder des services avancés conviennent pour ces systèmes. 

Lorsqu'on utilise le terme ʺrécepteurʺ ou ʺdiffusionʺ sans qualificatif, cet énoncé s'applique 
également aux deux types de systèmes. 

2 Références normatives 

Les documents de référence suivants sont indispensables pour l'application du présent 
document. Pour les références datées, seule l'édition citée s'applique. Pour les références 
non datées, la dernière édition du document de référence s'applique (y compris les éventuels 
amendements). 
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IEC 61169-2, Connecteurs pour fréquences radioélectriques – Partie 2: Spécification 
intermédiaire – Connecteurs coaxiaux pour fréquences radioélectriques de type 9,52 

IEC 60958-1, Interface audionumérique – Partie 1: Généralités 

IEC 61937 (toutes les parties), Audionumérique – Interface pour les flux de bits audio à 
codage MIC non linéaire conformément à l’IEC 60958 

ISO/IEC 6937, Technologies de l’information – Jeu de caractères graphiques codés pour la 
transmission de texte – Alphabet latin 

ISO/IEC 8859-9, Technologies de l’information – Jeux de caractères graphiques codés sur un 
seul octet – Partie 9: Alphabet latin No 5 

ISO/IEC 11172-2, Technologies de l’information – Codage de l’image animée et du son 
associé pour les supports de stockage numérique jusqu’à environ 1,5 Mbit/s – Partie 2: Vidéo 

ISO/IEC 13818-1, Technologies de l’information – Codage générique des images animées et 
du son associé: Systèmes 

ISO/IEC 13818-2, Technologies de l’information – Codage générique des images animées et 
du son associé: Données vidéo 

ISO/IEC 13818-3, Technologies de l’information – Codage générique des images animées et 
du son associé: Son 

ISO/IEC 14496-3, Technologies de l'information – Codage des objets audiovisuels – Partie 3: 
Codage audio 

ISO/IEC 14496-10, Technologies de l'information – Codage des objets audiovisuels – 
Partie 10: Codage visuel avancé 

ISO 639-2, Codes pour la représentation des noms de langue – Partie 2: Code alpha-3 

UIT-R BS.775-2, Système de son stéréophonique multicanal avec ou sans image associée 

UIT-R BT.470-7, Systèmes de télévision classiques 

UIT-R BT.1119-2, Signalisation ʺécran largeʺ pour la radiodiffusion (signalisation pour les 
caractéristiques ʺécran largeʺ ou autres de télévision améliorée) 

UIT-R BT.1359-1, Synchronisation relative du son et de l’image en radiodiffusion 

EN 50049-1, Prescriptions d’interconnexion des appareils électroniques grand public et 
analogues: Connecteur de péritélévision 

EN 50221, Spécification d’une interface commune pour l’accès conditionnel et d’autres 
applications dans un décodeur de télévision numérique 

ETS 300 294, Télécommunications – Systèmes de télévision – Télévision à 625 lignes – 
Signalisation pour écran large (WSS) 

EN 300 468, Télécommunications – Systèmes de diffusion vidéo numérique (DVB) – 
Spécification pour information de service (SI) dans les systèmes de diffusion vidéo numérique 
(DVB) 
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EN 300 472, Télécommunications – Diffusion vidéo numérique (DVB) – Spécification pour la 
transmission du Télétexte Système B de l’UIT-R dans les trains de bits DVB 

EN 300 743, Télécommunications – Diffusion vidéo numérique (DVB) – Système de sous-
titrage en DVB 

EN 300 744, Télécommunications – Système de diffusion vidéo numérique (DVB) – Structure 
de trame, codage et modulation des canaux pour la télévision numérique terrestre  

EN 301 775, Télécommunications – Système de diffusion vidéo numérique (DVB) – 
Spécification pour le transport des données d’information de suppression verticale (VBI) dans 
le flux de données DVB 

ETR 162, Télécommunications – Systèmes de diffusion numérique pour les services de 
télévision, son et vidéo – Allocation des codes d’Informations de Service (IS) pour les 
systèmes de diffusion vidéo numérique (DVB) 

On notera que l'allocation des identificateurs est gérée par le DVB; on peut obtenir des informations actualisées 
sur les identificateurs de DVB auprès de www.dvb.org. 

ETR 289, Télécommunications – Système de diffusion vidéo numérique (DVB) – Description 
du système commun d’embrouillage (CS) 

ETS 300 231, Télécommunications – Systèmes de télévision – Spécifications du système de 
commande de livraison à domicile d’émissions vidéo (PDC) 

ETS 300 706, Télécommunications – télétexte – Spécification du télétexte amélioré 

R206-001, Guidelines for Implementation and Use of the Common Interface for DVB Decoder 
Applications 

TS 101 154, Digital Video Broadcasting (DVB); Implementation guidelines for the use of Video 
and Audio Coding in Broadcasting Applications based on the MPEG-2 Transport Stream 

TR 101 211, Télécommunications – Diffusion vidéo numérique (DVB) – Directives pour la 
mise en œuvre et l’utilisation des Informations de Service (IS) 

TS 101 699, Télécommunications – Diffusion vidéo numérique (DVB) – Extensions de la 
spécification de l’interface commune 

TS 102 006, Digital Video Broadcast (DVB); Specification for System Software Update in DVB 
systems 

TS 102 366, Digital Audio Compression (AC-3, Enhanced AC-3) Standard 

CEA 770.3, High Definition TV Analog Component Video Interface 

CEA 861, A DTV Profile for Uncompressed High Speed Digital Interfaces 




